

Еженедельник новостей МДС, 17-21 февраля 2020

IBC Weekly News, February 17-21, 2020

19-20 февраля

Исполнительный директор МДС [выступил на пленарной дискуссии](#), посвященной вызовам и возможностям гидроэнергетики в КР, на конгрессе "Гидроэнергетика: Центральная Азия и Каспий - 2020".

19 февраля

В первом [кыргызско-венгерском бизнес-форуме](#) участвовали более тридцати ведущих венгерских компаний в области сельского хозяйства, энергетики, IT-сектора, туризма и строительства.

20 февраля

[Коллегия Минэкономики](#) рассмотрела итоги деятельности за 2019 год, позицию КР в рейтинге «Ведение бизнеса», пути развития ГЧП, влияние решений налоговых споров на инвестиционный климат.

21 февраля

Для большей защиты прав предпринимательства прошло [экспертное обсуждение](#). Работа будет продолжена. Будем рады получить от вас предложения: expert@ibc.kg

[Комитет МДС по минеральным ресурсам](#) рассмотрел Порядок ввоза/вывоза золотосодержащей руды и концентрата, а также законопроект о внесении изменений в Закон «О недрах».

Исполнительный директор МДС и глава [Финансовой полиции](#) обсудили текущие проблемные вопросы бизнеса, защиту прав предпринимателей и пути сотрудничества.

February 19-20

IBC Executive Director Askar Sydykov spoke at a plenary discussion on the challenges and [opportunities for hydropower sector](#) in Kyrgyzstan at International Congress "Hydropower Central Asia and the Caspian 2020".

February 19

The first [Kyrgyz-Hungarian business forum](#) was attended by more than thirty **Hungarian leading companies** operating in agriculture, renewable energy, light industry, the IT sector, tourism, and construction.

February 20

The [Board of the Economy Ministry](#) reviewed the results for 2019, position of Kyrgyzstan in Doing Business rating, PPP development prospects, **impact of tax dispute resolution** on the investment climate in the country.

February 21

An [expert discussion](#) was held to **better protect entrepreneurship rights**. The work will continue. **We will be glad to receive any suggestions from you:** expert@ibc.kg

[IBC Mineral Resources Committee](#) considered the procedure for the import / export of gold-bearing ore and concentrate, as well as the bill **amending the Law on Subsoil**.

IBC Executive Director and the Head of the [Financial Police](#) discussed current business issues, including **protecting the rights of entrepreneurs** and ways to collaborate with the business community.

Объявления

Создается фонд по улучшению законодательства в сфере инвестиций и предпринимательской деятельности. По итогам второго заседания [Комитета по развитию промышленности и предпринимательства](#) при НСУР КР, Секретариату Комитета, совместно с представителями бизнес-сообщества и профильных госорганов поручено провести анализ действующего законодательства КР в

Announcements

A fund is being created to improve legislation in the field of investment and business activity
Following the results of the second meeting of the [Industry and Entrepreneurship Development Committee](#) under the National Sustainable Development Council, the Committee Secretariat, together with representatives of the business community and government agencies, was tasked with analyzing the current Kyrgyz

сфере инвестиций и ведения предпринимательской деятельности. В связи с этим МДС выдвинул инициативу по созданию фонда по улучшению действующего законодательства КР в сфере инвестиций и деловой среды. ***Будем рады любой поддержке компаний.***

Министерство экономики совместно с ПРООН в КР [реализует проект ПРООН «Укрепление потенциала для финансирования устойчивого развития в регионе СНГ»](#). Проект оказывает поддержку в разработке бизнес-планов для дальнейшего получения финансирования (кредита) от Российско-кыргызского фонда развития. Обращаться по тел. 0557 264525, mailto: fpp.invest@gmail.com (Фонд поддержки проектов).

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за 17-21 февраля.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за 17-23 февраля: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

- Во сколько обойдется компании [налоговая проверка](#) и как на ней не разориться?
- РКФР профинансировал [первый проект в национальной валюте](#)
- [Казахстан лидирует в СНГ](#) по привлечению инвестиций банков развития
- Бизнес предлагает внедрить [общественный мониторинг судебной системы](#)
- [«Золотой квадрат» туризма](#) может стать «подушкой безопасности» для экономик стран Центральной Азии
- Стоимость золота достигла [семилетнего максимума](#)
- В Бишкеке в феврале начнет работу [институт бизнес-омбудсмена](#)

События на 24-28 февраля

25 февраля

Заседание Совета по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага Жогорку Кенеша КР.

Встреча в Business Club INFOX.

legislation in the field of investment and entrepreneurship.

IBC took the initiative to create a fund to improve the current Kyrgyz legislation in investment and the business environment. ***We welcome any support from the IBC companies.***

The Economy Ministry together with UNDP in Kyrgyzstan [is implementing the UNDP project on strengthening capacities for sustainable development finance in the CIS region](#). The project provides support in the development of business plans for further obtaining financing (credit) from the Russian-Kyrgyz Development Fund. Contacts: mob. 0557 264525 or mailto: fpp.invest@gmail.com (Project Support Fund).

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **February 17-21, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for February 17-23, 2020 on economy, business and investment.

In this issue:

- How much will [a tax audit cost](#) the company and how not to go broke?
- Russian-Kyrgyz Development Fund funded the [first project in national currency](#)
- [Kazakhstan leads the CIS](#) in attracting investment from development banks
- Business offers to introduce [public monitoring of the judicial system](#)
- The [Tourism Golden Square](#) may become an “airbag” for Central Asian economies
- Gold value [reaches seven-year high](#)
- 426.6 million soms of [taxes paid remotely](#) in 2019 in the Kyrgyz Republic
- The [Business Ombudsman Institution](#) will begin work in Bishkek in February

Events for February 24-28, 2020

February 25

Meeting of the Business and Entrepreneurship Development Council under the Parliament Speaker.

Business Club INFOX meeting.

28 февраля

Открытие Avangard Tower B – бизнес-центра класса «А».

February 28

The opening of Avangard Tower B, a Class A business center.

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.